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Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om Danmarks Nationalbank. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
100) findes i tidenden sp. 2043). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovjorslagets §§ 1 og 2 og dets overgang 
til tredje behandling, '' 
vedtoge's uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ikrafttræden for Grønland af møntlovene. 

(Første behandling af lovforslaget. (nr. 
101) findes i tidenden sp. 2043). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang :til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Økonomiministeren (Ivar Nørgaard): Jeg 
lovede sidste gang, da de to lovforslag var 
til første; behandling, at. undersøge nogle 
spørgsmål, der blev stillet af to, ordførere. 

Hr. Th. Mikkelsen spurgte om, hvornår 
udmøntningen af to- og enører i mønt- 
bronze kan forventes tilendebragt, og til- 
føjede, at man jo kunne sætte de. love, der 
vedtoges i 1940 og 1941 om udmøntning 
af aluminiums- og zinkskillemønter, ud af 
kraft og derigennem opnå en forenkling af 
møntlovgivningen. 

Jeg kan i denne forbindelse oplyse, at der 
er præget for 1% mill. kr. toører og for 
350.000 kr. enører. Der, skal bruges for 
ca. 6% mill. kr. toører og for ca. 800.000 kr. 
enører, før der er et tilstrækkeligt antal 
af disse mønter til at dække behovet i den 
daglige omsætning. Toørerne skulle efter de 
foreliggende produktionsplaner kunne i sæt- 

tes i cirkulation i efteråret 1968: Om en- 
ørerne er det vanskeligt at sige noget kon- 
kret på indeværende tidspunkt, men < de 
kan næppe sendes ud i omsætningen før i 
1969.  ̂ . 

Både finansministeren og j eg er enige i, 
at det ville være : ønskeligt at annullere 
de gamle aluminiums- Og 'ziiikm"øRter,; når 
hele det nye møntsystem er gennemført, 
og man vil til sin tid i finansministeriet 
overvej ej om dette rent praktisk kan lade 
sig gøre,.,-.: ; " 홢' " 

Hr. Th; Mikkelsen spurgte endvidere, 
hvornår de' nye femogtyveører med hul 
kan forventes sat i omløb. ,,-I finansministe- 
riet oplyser man, at der i dag er præget 
for ca. 6 mill. kr. af disse mønter, 'og der 
skål i omsætningen bruges for ca. 25 mill. 
kr. Man regner med,: ät den nye femogtyve- 
øre vil være klar til udsendelse omkring 
september i år. 

Endvidere, har hr. Weikop spurgt, om 
det er meningen, at den erindringstikrone, 
som udstedes i forbindelse med tronfølgerens 
bryllup, skal i omløb på Grønland før de 
andre mønter, :som efter lovforslaget bliver 
gangbar mønt på Grønland fra den 1. juli 
i år. Det ér ikke meningen, og erindrings- 
mønten er da også nævnt under punkt 9 
i det 'foreliggende lovforslag som en af dè 
mønter, der sættes i! kraf t  på Grønland fra 
1. juli i år. 

For øvrigt er der jo nok ikke mangel af 
dem, d e r  køber denne erindringstikrone 
for '20 kr., som vil give den ud efter dens 
pålydende. Jeg ville" i hvert fald ikke 
kunne anbefale eri sådan adfærd. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets i §§ 1 og 2, og dets overgang 
til tredje behandling 
vedtoges, u,Clen(afsteinning.,' 

Den næste sag på dagsordenen var: ; 홢 

Anden, behandling af forslag til lov om 
statsautoriserede revisorer. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 42) 
findes i tidenden sp. 650, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 107). 

Der, var ikke stillet ændringsforslag. -;i , 


